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Osallistujat 
 
 
 Nimi 

 
Tehtävä 
 

Lisätiedot 
 

Läsnä Miettinen Heli Puheenjohtaja  
 Puodinketo Kari varapuheenjohtaja  
 Voutilainen Paula Jäsen  
 Mylläri Mika Jäsen  
 Tirkkonen Jukka Kaavin kunnan 

edustaja 
 

 Jäntti Eevariitta Kunnanhallituksen 
edustaja 

 

 Janne Karttunen  Esittelijä / 
Pöytäkirjanpitäjä 

 

 
 
Poissa Voutilainen Jorma Jäsen  
 Smolander Heikki Kunnanhallituksen 

puheenjohtaja 
 

 Timo Kiviluoma  Kunnanjohtaja  
 
 
Pöytäkirja on allekirjoitettu sähköisesti. Allekirjoituksen oikeellisuuden voi todentaa kirjaamosta. 
 
 
Laillisuus ja päätösvaltaisuus 
 
  Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen. 
 
Pöytäkirjan tarkastajien valinta 
 
  Tarkastusvuorossa ovat Paula Voutilainen ja Mika Mylläri. 
 
 
Pöytäkirjan allekirjoitus ja varmennus sähköisesti 
 
 
  Puheenjohtaja Heli Miettinen Pöytäkirjanpitäjä Janne Karttunen 
 
 
Pöytäkirjan tarkastus 
 

 Pöytäkirja on tarkastettu ja todettu kokouksen kulun mukaiseksi.  
 
  Tarkastusaika  
 
  Tuusniemi 29.11.2024 klo 14.00 alkaen  
 
   
  Allekirjoitukset sähköisesti 
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  Paula Voutilainen   Mika Mylläri 
 
 
PÖYTÄKIRJA ON PIDETTY YLEISESTI NÄHTÄVÄNÄ  
 
  Tarkastettu pöytäkirja pidetään yleisesti nähtävänä kunnan verkkosivuilla 
                                           www.tuusniemi.fi 03.12.2024 10:00 

 
   
  Virka-asema   Allekirjoitus sähköisesti 
 
  Toimistosihteeri  Merja Heiskanen
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Laillisuus ja päätösvaltaisuus 
  
Siv.ltk 28.11.2024 § 49    
      
 
 

 
Päätösehdotus  Puheenjohtaja toteaa kokouksen laillisesti koollekutsutuksi ja 

päätösvaltaiseksi. 
 

Päätös Todettiin kokous laillisesti koollekutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
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Pöytäkirjan tarkastajien valinta 
  
Siv.ltk 28.11.2024 § 50    
      
 
 

Tarkastusvuorossa ovat Paula Voutilainen ja Mika Mylläri. 
 
 
Valmistelija Rehtori Janne Karttunen 

 
Päätösehdotus Pöytäkirjantarkastajiksi valitaan Paula Voutilainen ja Mika Mylläri. 

 
Päätös Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Paula Voutilainen ja Mika Mylläri. 
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Muutoksia vuoden 2024 talousarvion käyttötalousosaan: Määrärahan siirto ja lisämääräraha. 
 
Siv.ltk 21.11.2024 § 45  
  
 
 

Kunnanhallitus on antanut talousarvion taytäntööpano-ohjeet vuodelle 
2024 kokouksessaan 11.12.2023. Siinä todetaan, että talouden 
toteutumista on arvioitava kokonaisuutena. Mikäli talousarvio uhkaa ylittyä, 
on ryhdyttävä toimenpiteisiin talousarviossa pysymiseksi. Ennen 
talousarviomuutosesityksen tekemistä on myös etsittävä säästöjä sekä 
tulojen lisäämismahdollisuuksia kyseisen toimialueen tehtävistä ja 
toiminnoista. Ensisijaisesti mahdolliset ylitykset tulee kattaa toimialan 
sisältä. 
 
Sivistyslautakunnan tulosyksiköistä varhaiskasvatuksen toimintakulut ovat 
ylittymässä säästötoimenpiteistä huolimatta. Toimintaa ei myöskään voida 
supistaa. Ylitykset johtuvat henkilöstökulujen ja palveluiden ostojen 
toteutumista. Ylitys tulee talousarviovuoden aikana arviolta olemaan noin 
170 000 €.  
 
Myös vapaa-aikatoimi on ylittämässä talousarviossa hyväksytyt 
toimintakulunsa. Ylitys on pieni ja vapaa-aikatoimen toimintaan on saatu 
avustuksia niin, että toimintakate tulee pysymään talousarviossa. 
Toimintakulut ovat kuitenkin bruttomääräisesti sitovia määrärahoja ja 
talousarvion täytäntööpano-ohjeissa todetaan, että kaikki 
talousarviomuutosesitykset on saatettava valtuuston käsittelyyn 
talousarviovuoden aikana. 
 
Lukio on alittamassa talousarviossa hyväksytyt toimintakulunsa, joten 
määrärahasiirroilla on mahdollista kattaa osa talousarvioylityksistä. 
Lakisääteisen toiminnan turvaamiseksi tarvitaan kuitenkin myös 
lisämääräraha varhaiskasvatukseen. 

 
 
Valmistelija Rehtori Janne Karttunen 

 
 

Päätösehdotus Sivistyslautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle ja edelleen 
kunnanvaltuustolle esitettäväksi. että: 
1) Lukion vuoden 2024 talousarviosta siirretään varhaiskasvatuksen 
talousarvioon 70 000 €:n suuruinen määräraha. 
2) Lukion vuoden 2024 talousarviosta siirretään vapaa-aikatoimen 
talousarvioon  30 000 €:n suuruinen määräraha. 
3) Varhaiskasvatukseen osoitetaan 100 000 €:n suuruinen lisämääräraha 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
 
Siv.ltk 28.11.2024 § 51    
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333/02.02.00/2024    
 
 

Kunnanhallitus on antanut talousarvion taytäntööpano-ohjeet vuodelle 
2024 kokouksessaan 11.12.2023. Siinä todetaan, että talouden 
toteutumista on arvioitava kokonaisuutena. Mikäli talousarvio uhkaa ylittyä, 
on ryhdyttävä toimenpiteisiin talousarviossa pysymiseksi. Ennen 
talousarviomuutosesityksen tekemistä on myös etsittävä säästöjä sekä 
tulojen lisäämismahdollisuuksia kyseisen toimialueen tehtävistä ja 
toiminnoista. Ensisijaisesti mahdolliset ylitykset tulee kattaa toimialan 
sisältä. 
 
Sivistyslautakunnan tulosyksiköistä varhaiskasvatuksen toimintakulut ovat 
ylittymässä säästötoimenpiteistä huolimatta. Toimintaa ei myöskään voida 
supistaa. Ylitykset johtuvat henkilöstökulujen ja palveluiden ostojen 
toteutumista. Ylitys tulee talousarviovuoden aikana arviolta olemaan noin 
170 000 €.  
 
Myös vapaa-aikatoimi on ylittämässä talousarviossa hyväksytyt 
toimintakulunsa. Ylitys on pieni ja vapaa-aikatoimen toimintaan on saatu 
avustuksia niin, että toimintakate tulee pysymään talousarviossa. 
Toimintakulut ovat kuitenkin bruttomääräisesti sitovia määrärahoja ja 
talousarvion täytäntööpano-ohjeissa todetaan, että kaikki 
talousarviomuutosesitykset on saatettava valtuuston käsittelyyn 
talousarviovuoden aikana. 
 
Lukio on alittamassa talousarviossa hyväksytyt toimintakulunsa, joten 
määrärahasiirroilla on mahdollista kattaa osa talousarvioylityksistä. 
Lakisääteisen toiminnan turvaamiseksi tarvitaan kuitenkin myös 
lisämääräraha varhaiskasvatukseen. 
 

 
 
Valmistelija Rehtori Janne Karttunen 

 
 

Päätösehdotus Sivistyslautakunta poistaa 21.11.2024 tehdyn päätöksen § 45 (hallintolain 
50 §).  
 
Sivistyslautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle ja edelleen 
kunnanvaltuustolle esitettäväksi. että: 
1) Lukion vuoden 2024 talousarviosta siirretään varhaiskasvatuksen 
talousarvioon 70 000 €:n suuruinen määräraha. 
2) Lukion vuoden 2024 talousarviosta siirretään vapaa-aikatoimen 
talousarvioon  30 000 €:n suuruinen määräraha. 
3) Varhaiskasvatukseen osoitetaan 100 000 €:n suuruinen lisämääräraha 
 

Päätös Sivistyslautakunta hyväksyi päätösehdotuksen. 
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Kuntalaisaloite: Avantouintipaikka Tuusniemelle 
 
KH 11.03.2024 § 52  
  
 
 

Tuusniemen kuntaan on saapunut sähköpostitse 19.2.2024 aloite, jonka 
aiheena on avantouintipaikka. Aloitteessa on kirjoitettu seuraavasti: 
 
” Täällä Tuusniemellä on joskus aikoinaan ollut, käsittääkseni kunnan 
tarjoamana mahdollisuutena, avantouintipaikka satamassa. Syytä sen 
lopettamiselle en tiedä. Tänä päivänä tämä harrastemuoto on hyvinkin 
pinnalla ja suosittua ikään ja sukupuoleen katsomatta. Laajasti tutkittua 
tietoa löytyy myös avantouinnin terveysvaikutuksista, eikä vähäisimpänä 
esim. vaikutukset masennuksen oireisiin.  
 
Meillä täällä Tuusniemellä on upea satama- alue, jota voisi tämmöiseen 
trendikkääseenkin toimintaan hyödyntää. Olen melko vakuuttunut että 
harrastajia, entisiä ja uusia, löytyisi. Ehkä jopa lähikunnista, 
puhumattakaan matkailijoista.  
 
Olen laittanut pientä kyselyä kiinnostukseen Facebookin IteTuusniemi-
sivustolle, sekä sähköpostia myös Hojo Hojon suuntaan, olisiko yrittäjällä 
kiinnostusta asiaa kohtaan. Toivottavasti kunta kiinnostuu myös ja vie 
asiaa eteenpäin, ehkäpä jopa yhteistyössä eri toimijoiden kanssa.” 
 
Aloitteen tekijä on Susanna Iivonen. 
 
Hallintosäännön 137 - 139 §:n mukaan kunnan asukkaalla sekä kunnassa 
toimivalla yhteisöllä ja säätiöllä on oikeus tehdä aloitteita kunnan toimintaa 
koskevissa asioissa. Aloitteen tekijälle on ilmoitettava kuukauden kuluessa 
aloitteen saapumisesta, missä viranomaisessa aloite käsitellään, arvioitu 
käsittelyaika sekä keneltä saa lisätietoja aloitteen käsittelystä. Sen jälkeen, 
kun aloite on käsitelty loppuun, aloitteen tekijälle on ilmoitettava, onko 
aloite johtanut toimenpiteisiin. 
 

 Kunnanjohtaja on kertonut aloitteen tekijälle sähköpostitse aloitteen 
käsittelystä. 

 
Valmistelija Hallintojohtaja Sirpa Hartojoki, puh. 044 7209 036 

 
 

Kj:n päätösehdotus Kunnanhallitus päättää lähettää kuntalaisaloitteen valmisteltavaksi 
sivistyslautakunnalle. 
 

Päätös Kunnanhallitus hyväksyi päätösehdotuksen. 
 
 
 
Siv.ltk 21.11.2024 § 46  
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Vapaa-aikasihteeri Tomi Kervinen on tavannut aloitteen tekijöiden ja 
avantouinnista kiinnostuneiden kanssa keskiviikkona 18.9.2024 klo 18 
sataman kodalla ja toisen kerran yhteisötila Päätalolla torstaina 7.11.2024 
klo 18. Läsnä oli ensimmäisellä kerralla 14 henkeä ja toisella kerralla 10. 
Tämän lisäksi useat ihmiset ilmoittivat olevansa mukana mutta estyneitä 
tapaamisen aikana. Näissä keskusteluissa ja yhteistyössä Tuusniemen 
kunnan teknisen toimen kanssa on selvitetty vaihtoehtoja avantouinnin 
mahdollistamiseksi Tuusniemellä. Kunnan näkemyksen mukaan toiminnan 
tulee perustua kuntalaisten omaan aktiivisuuteen. Kunta ja sen vapaa-
aikatoimi pyrkii mahdollisuuksien mukaan auttamaan ja mahdollistamaan 
toimintaa esimerkiksi osoittamalla sille sopivan paikan. Tämän hetken 
tiedon mukaan, suunnitelmia on jo tehty ja toiminta on jossain muodossa 
alkamassa jo alkavan talven aikana. 

 
 
Valmistelija Rehtori Janne Karttunen 

 
 

Päätösehdotus Sivistyslautakunta toteaa, että avantouinti on tervetullut lisä kuntalaisten 
hyvinvoinnin edistämiseen. Kunnalla ei ole resursseja toteuttaa sitä omalla 
toiminnallaan, mutta se pystyy edistämään ja tukemaan sitä yhteistyössä 
järjestöjen kanssa. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
 
Siv.ltk 28.11.2024 § 52    
75/00.02.01/2024    
 
 

Vapaa-aikasihteeri Tomi Kervinen on tavannut aloitteen tekijöiden ja 
avantouinnista kiinnostuneiden kanssa keskiviikkona 18.9.2024 klo 18 
sataman kodalla ja toisen kerran yhteisötila Päätalolla torstaina 7.11.2024 
klo 18. Läsnä oli ensimmäisellä kerralla 14 henkeä ja toisella kerralla 10. 
Tämän lisäksi useat ihmiset ilmoittivat olevansa mukana mutta estyneitä 
tapaamisen aikana. Näissä keskusteluissa ja yhteistyössä Tuusniemen 
kunnan teknisen toimen kanssa on selvitetty vaihtoehtoja avantouinnin 
mahdollistamiseksi Tuusniemellä. Kunnan näkemyksen mukaan toiminnan 
tulee perustua kuntalaisten omaan aktiivisuuteen. Kunta ja sen vapaa-
aikatoimi pyrkii mahdollisuuksien mukaan auttamaan ja mahdollistamaan 
toimintaa esimerkiksi osoittamalla sille sopivan paikan. Tämän hetken 
tiedon mukaan, suunnitelmia on jo tehty ja toiminta on jossain muodossa 
alkamassa jo alkavan talven aikana. 

 
 
Valmistelija Rehtori Janne Karttunen 
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Päätösehdotus Sivistyslautakunta poistaa 21.11.2024 tehdyn päätöksen § 46 (hallintolain 
50 §).  
 
Sivistyslautakunta toteaa, että avantouinti on tervetullut lisä kuntalaisten 
hyvinvoinnin edistämiseen. Kunnalla ei ole resursseja toteuttaa sitä omalla 
toiminnallaan, mutta se pystyy edistämään ja tukemaan sitä yhteistyössä 
järjestöjen kanssa. 
 

Päätös Sivistyslautakunta hyväksyi päätösehdotuksen. 
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Rehtorin viranhaltijapäätökset 
 
Siv.ltk 21.11.2024 § 47  
  

Rehtorin tekemät viranhaltijapäätökset § 14-23 tuodaan 
sivistyslautakunnan tietoon. 
 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
 
 
Siv.ltk 28.11.2024 § 53    
      
 
 

Rehtorin tekemät viranhaltijapäätökset § 14-23 tuodaan 
sivistyslautakunnan tietoon. 

 
 
Valmistelija Rehtori Janne Karttunen 

 
 

Päätösehdotus Sivistyslautakunta poistaa 21.11.2024 tehdyn päätöksen § 47 (hallintolain 
50 §). 
 
Sivistyslautakunta päättää merkitä rehtorin päätökset tietoonsa saatetuksi 
ja hyväksyy ne edellä mainitulta ajalta. 
 

Päätös Sivistyslautakunta hyväksyi päätösehdotuksen. 
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Muut asiat, sivistyslautakunta 
 
Siv.ltk 21.11.2024 § 48  
  
 
 Sivistyslautakunta keskustelee toimialan ajankohtaisista asioista.  
   
  
 
Esitys Lautakunta päättää merkitä ko. asiat tietoonsa saatetuksi. 

 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
 
Siv.ltk 28.11.2024 § 54    
      
 
 
 Sivistyslautakunta keskustelee toimialan ajankohtaisista asioista. 
 
Valmistelija Rehtori Janne Karttunen 

 
 

Päätösehdotus Sivistyslautakunta poistaa 21.11.2024 tehdyn päätöksen § 48 (hallintolain 
50 §). 
 
Lautakunta päättää merkitä ko. asiat tietoonsa saatetuksi. 
 

Päätös Sivistyslautakunta hyväksyi päätösehdotuksen. 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 49, § 50, § 51, § 52, § 53, § 54 

 

Muutoksenhakukielto 

Päätökseen, joka koskee vain asian valmistelua tai täytäntöönpanoa, ei saa 
kuntalain 136 §:n mukaan hakea muutosta. 

 


